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Schriftelijke vragen 
Onderhoud Tilburgse Bènkskes: op naar de Social Sofa 2.0?  
 

Aan het college van burgemeester en wethouders, 

Op 9 september 2006 werd het eerste Tilburgse benkske onthuld onder de naam ‘Social Sofa’. Het 
initiatief van Karin Bruers is ontstaan als stimulering van ontmoeting in de openbare ruimte. In 
coronatijd is het nóg duidelijker geworden hoe belangrijk de openbare ruimte is en hoe belangrijk 
onderlinge ontmoeting is. De benkskes worden dan ook nog altijd veel gebruikt. Tilburg kent op dit 
moment ongeveer 125 benkskes in de stad of dorpen. Veel benkskes zijn betaald en geplaatst door 
bedrijven, organisaties en instellingen uit de stad. Soms ook door de gemeente. De plaatsing betrof 
vaak een eenmalig initiatief, bijvoorbeeld ter ere van een wijk, een opening of een jubileum. 
 
Steeds meer zien we als PvdA benkskes die zwartgeblakerd zijn, waar graffiti op zit, waar (veel) 
steentjes van ontbreken of anderszins aangetast zijn. Vier voorbeelden zijn in de bijlage te vinden. 
Deze status doet iets met het gevoel in de stad: wie zorgt er voor onze benkskes? Deze uitstraling 
past niet bij een gemeente waar we uitgaan van heel, schoon en veilig en ontmoeting in de openbare 
ruimte willen stimuleren. Daarom lijkt actie ons nodig. Zeker nu niet altijd duidelijk is wie de eigenaar 
van een benkske is, of de initiatief nemende partij soms al niet meer bestaat. 
 
Het college wordt verzocht om de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 

1. Is het college het met de PvdA eens dat de Tilburgse benkskes een waardevolle toevoeging 
aan de openbare ruimte vormen? 

2. Is het college het met de PvdA eens dat de benkskes schoon, heel en veilig moeten blijven? 
3. Bestaan er op dit moment afspraken met de organisatie achter Social Sofa om de benkskes 

van het benodigde onderhoud te voorzien?  
4. Kunnen inwoners via Fixi melding doen van benkskes die in slechte staat zijn en wordt hierop 

dan geacteerd? 
5. Is het college bereid, indien er nog geen afspraken zijn, met de organisatie achter Social Sofa 

in gesprek te gaan over het benodigde onderhoud van de benkskes? Is het een optie een 
onderhoudsprogramma op te zetten ipv enkel reactief onderhoud te plegen? 

6. Zijn er hufterproof onderhoudsoplossingen die beschadiging in de toekomst voorkomen? 
7. Is het college bereid om eventuele kosten voor herstel en onderhoud -mede- te dragen? 
8. Is het een optie om als gemeente het eigendom van benkskes over te nemen indien de 

initiatief nemende partij daarmee instemt? 
9. Heeft het college zelf opties, of ziet deze kansen, om de benkskes in goede staat te brengen 

en te houden? 
 
Ondertekenaars: 
 

 

  

Stefan Jansen 
PvdA 

  
 

Datum: 4 oktober 2023 

Nummer:  n.v.t. 
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Foto’s Social Sofa door de stad: vervaagd, vervuild, met teksten erop, veel steentjes missend 
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